
 
 
Vesterkærets Skoles Skolebestyrelse 

 
Der indkaldes til skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 28. maj 2019 kl. 17.00 – 19.30. 
 
Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat fra 29/4-
19 

 

B Vi godkendte referatet i slutningen af 
sidste møde. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
-Punkter til eventuelt? 
 

I Markedsdag  
Markedsføring vedrørende skolestart. 
 

3. Formanden orienterer 
 

I Formanden var den 7. maj til møde på 
skoleforvaltningen. Omdrejningspunktet 
var budgetter. Politisk blev det fremhævet, 
at det er nu, man skal søge at påvirke 
processen vedrørende budgetter, da der 
forhandles hen over sommeren. Inklusion 
kommer på dagsordenen ved et fremtidigt 
møde i samme regi.  

4. Nyt fra elevrådet? I Elevrådet er i gang med at planlægge 
høvdingeturnering. Datoen bliver fredag 
den 7. juni. 
Der planlægges at tage en snak med 
ansvarlig i boden angående madudvalget. 
Der skal nedsættes et nyt elevråd i 
nærmeste fremtid.  
Overvejelser angående badeforhæng i 
idræt for drenge og piger. 
 

5. Hvad rør sig? Hvad er man pt. 
optaget af? 
 

D Fra et pædagog-, lærer-, leder-, elev- og 
forældreperspektiv 
Vi har ikke brug for nye temaer, som er 
nedfældet i årshjulet, men et 
bestyrelsesfokus, således at vi kan 
begynde at sætte temaerne i spil og 
prioritere dem rigtigt. 
 
Lærerperspektiv: Vi har en skole, hvor 
der sker utroligt meget overalt. 
Opgavefordeling og fagfordeling er i fokus. 
Dejlig sidste skoledag og der ses frem 
mod dimission. 
Planlægning af næste skoleår er i fuld 
gang. Tvivl vedrørende portaler i 
kommende skoleår, da man ikke fra 
forvaltningens side er lykkedes med en 
central aftale. Lavpraktisk er nye 
skolepatruljer under oplæring og 
planlægningen af markedsdagen er i fuld 



 
gang.  
 
Ledelsesperspektiv: 

Spændte på ny måde at arrangere sidste 
skoledag. Super fin dag. Vi vil gøre det på 
denne måde fremadrettet. Skoleårets 
planlægning fylder meget pt. 
(skemalægning, kalender, fagfordeling 
mm) 
Klyngesamtale i dag, hvor ledelsen har 
holdt oplæg om FFA (fællesskaber for 
alle) og delagtiggjort de andre skoler i 
klyngen om, hvor vi befinder os i denne 
proces. Værdierne er i proces, men vi 
mangler at få dem ud at leve i 
organisationen. 
Vi er i gang med at ansætte ny 
viceskoleleder. Der holdes mange møder, 
hvilket tager meget tid. 
Info om proces vedrørende Tonys farvel. 
 
Forældreperspektiv: 

Der spørges ind til delingen af 5. årgang, 
hvilket er i fuld proces. 
Hører godt om både sidste skoledag og 
blå mandag fra eleverne. 
Et forældreperspektiv om ”Den gode 
klasse”. Fungerer i indskolingen, men der 
stilles spørgsmålstegn ved formen, når 
man når til mellemtrinnet. Flere 
perspektiver bringes i spil. Kan blive for 
aktivistisk i forhold til konkrete elevers 
problemstillinger. Individstyrede sager 
tager for meget fokus. Eftersøges 
principper for forældregruppens rolle. 
Styring fra for eksempel en lærer eller en 
tydelig ordstyrer opleves som vigtigt for en 
succesfuld oplevelse.  
Kan man se på forældrenes rolle i den 
gode klasse og generelt? Efterfølgende 
drøftelse om, hvad der ønskes af 
forældrerollen.  
 
 
 
 
 

6. Orientering om justering af 
reformen 

 

O Se bilag. 
Lovændringen vedrørende justeringen af 
skoleugens længde gennemgås og 
hvorledes dette effektueres lokalt på 



 
Vesterkærets Skole. 
Kvalitetsløft af den understøttende 
undervisning gennemgås. Beskrivelse af 
vores UUL og UUP i undervisningen samt 
tanker bag to-lærer undervisning. 
Til sidst gennemgås nye regler 
vedrørende valglængde til 
skolebestyrelsesarbejdet 
 

7. Principper vedr. kommunikation 
 

D Vi fortsætter dialogen fra sidste møde. 
Hvad kommer først – vores princip eller 
AULA? 😊 
Gustav sender ”klip”. 
Indledende drøftelse vedrørende 
ovenstående spørgsmål. Det besluttes at 
drøftelse vedrørende kommunikation 
skriftliggøres, således vi på næste møde 
forholder os til et udkast til principper for 
kommunikation. 
 

8. AULA og forældreaften onsdag 
d. 19/6 

D Vi skal have lavet en plan for 
årsberetningen kombineret med 
introduktion til AULA. 
 
Det besluttes, at Aula ikke kommer til at 
spille en rolle på årsberetningen. 
Det besluttes endvidere, at der laves en 
bestyrelsesbod på markedsdagen, hvor 
tematikker fra bestyrelsens arbejde i løbet 
af året gennemgås mundtligt/visuelt i 
endnu ukendt form. 

9. Yderligere principper 
 

D Hvad mangler vi, og hvordan kommer vi 
videre? 
Gustav sender ”klip”. 
Ikke gennemgået grundet tidsmangel. 
 

10. Meddelelser 
 

I Repræsentanter fra skolebestyrelsen til 
ansættelsesudvalg i forbindelse med 
ansættelse af ny viceskoleleder. 

11. Eventuelt 
 

I  

12. Kommende møde onsdag 19/6 
 

I Årsberetning  
Alle principper 
Planlægning af møder og fokus for 
kommende skoleår 
Evaluering af årsberetningen 
Evaluering af markedsdagen 
Kommende forældremøder 
Godkendelse af skemaer 
Markedsføring 
 



 
D: drøftelse, I: information, B: beslutning 

 
Venlig hilsen 
Gustav Vernal Kasper Cramer Engebjerg 
Formand  Skoleleder 
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